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ZBEČENSKÝ OBČASNÍK  
prosinec 2022            zdarma

MÁME NOVÉ ZASTUPITELSTVO 

Dne 18. října bylo jmenováno nové zastupitelstvo obce. V sedmičlenném zastupitelstvu 
zasedli tři noví členové. Ve vedení obce změny nenastaly. Starostou byl zvolen opět Ing. Jiří 
Těhan, MBA, LL.M. a místostarostkou Mgr. Renáta Embertová. Staronovými zastupiteli 
zůstávají Blanka Dvořáková a Mgr. Jiří Vild. Nově jste však do zastupitelstva zvolili Lucii 
Pavlíčkovou, Ivanu Medovou a Josefa Cyruse. Pojďme si nové členy zastupitelstva v krátkosti 
představit…  

Lucie Pavlíčková (33) žije od dětství na Újezdě. V minulosti byla lektorkou klubu Makovičky 

v Nižboru, následně pomáhala vybudovat dětskou skupinu Berounka na Újezdě a tvořila její 

první pedagogický tým. Nyní je maminkou na rodičovské dovolené. 

Ivana Medová (45) žije ve Zbečně dvacet pět let. Jako živnostník se věnuje maloobchodu, 

nyní je na rodičovské dovolené. Velmi aktivně se podílela na pořádání kulturních akcí v obci 

a spoluzakládala Spolek Klíčava. V minulosti již čtyři roky pracovala v zastupitelstvu obce. Její 

vášní je běh. 

Josef Cyrus (56) žije od dětství ve Zbečně. Pochází z rodiny s hasičskou tradicí a je starostou 

Sboru dobrovolných hasičů ve Zbečně. A také věrným fanouškem HC Rytíři Kladno. Ve volném 

čase se rád zabývá zemědělstvím. 

 

SLOVO STAROSTY – POŘÁD SE NĚCO DĚJE 

Po letech velkých investičních akcí v podobě kanalizace a 
vodovodu přichází období menších akcí zaměřených na 
konkrétní potřeby obce a na její zkrášlování.  

Roste nám počet dětí v základní škole, a tak ji budeme muset 
zvětšit. Tím vyřešíme i problematiku střechy, která je 
napadená dřevokaznými brouky a místy jí také do školy 
zatéká.  

Hodně dětí znamená i zaměřit se na bezpečnost jejich cesty 
do školy. To se týká celého středu obce. Připravuje se tedy 
projekt revitalizace návsi. Chceme do připomínek tohoto 
projektu zapojit i všechny občany. Studie visí na obecním 
úřadě. Pomozte nám udělat obec krásnější a bezpečnější. 

Jak nám přibývá školáků, přibývá i předškolních dětí. V minulosti byla Újezdským sebrána 
hospoda a předělána na dětskou skupinu, od 1. září 2022 na mateřskou školu. Jedno 
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z možných řešení je postavit místo hasičské zbrojnice na Újezdě novou školku a vrátit 
hospodu k původnímu účelu.  

V některých částech obce chybí buď vodovodní, či kanalizační řád, a tím pádem i kvalitní 
povrch komunikací, protože nyní nemá smysl komunikace v těchto lokalitách asfaltovat.  

Je toho stále hodně. Pevně věřím, že si tu práci zastupitelstva plně uvědomujete a občasné 
vzniklé problémy neberete útrpně. Opravdu se nedá vždy vyhovět všem. 

Přeji Vám do nového roku 2023, aby se Vám v obci dobře bydlelo, abyste se zde cítili 
příjemně, a když budete chtít, přijďte nám s rozvojem obce i trochu pomoci. A samozřejmě 
hodně zdraví, štěstí a pohody. 

        Ing. Jiří Těhan, MBA, LL.M., starosta obce 

 

PRIORITY NOVÉHO ZASTUPITELSTVA 
 

Zastupitelstvo obce připravilo návrh priorit, které chce v průběhu svého volebního období 

postupně naplňovat. Při tomto naplňování je však nutno udržet ekonomickou stabilitu obce, 

tzn. aktivně hledat možnosti dotací a investovat s rozmyslem (např. počítat se zvyšujícími se 

energetickými náklady). 

 

Priority zastupitelstva: 

• výstavba vodovodního a kanalizačního řádu tam, kde v obci zatím chybí, 

• doasfaltování místních komunikací, 

• příprava rekonstrukce střechy, resp. realizace nástavby na Základní škole Zbečno, 

• revitalizaci návsi a zřízení chodníků pro pěší ve středu obce, vč. výměny osvětlení, 

• navýšení kapacity MŠ, 

• zajištění nové cisterny pro SDH Zbečno pro udržení akceschopnosti sboru, 

• rekonstrukce hasičské zbrojnice na Újezdě na komunitní prostor s klubovým zázemím, 

• udržení ekonomické stability obce, vč. hledání energetických úspor, 

• zlepšení společenského života v obci podporou kulturních a sportovních akcí. 

 

KANALIZACE A VODOVOD 

Kanalizace 

Kanalizace je u konce svého zkušebního 

provozu. Přes drobné problémy, které se 

vychytávají v průběhu provozu, se dá 

konstatovat, že vše funguje, jak má. Ve 

Zbečně je připojeno cca 85 % všech, kteří 

mohou být ke kanalizaci připojeni. Zbytek 

jsou buď domy obývané pouze v létě, nebo 

jejich připojení je složitější z hlediska 
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technické náročnosti. Na Újezdě je 

v současnosti připojeno cca 75 % obyvatel. 

Tam ale na jaře dojde k připojování na 

vodovodní řád a vyčkávající občané propojí 

oba řády najednou.  

Zastupitelstvo bude celou situaci nadále 

monitorovat a v případě nutnosti úzce 

spolupracovat s Inspekcí životního 

prostředí. 

Co se týká úhrady stočného, bude ve 

Zbečně probíhat na základě spotřeby pitné 

vody dle vodoměru na vodovodní přípojce 

odběrného místa. Až bude vodovodní řád i 

v Újezdě, bude to totožné. Pokud množství 

spotřebované vody nebude možno odečíst 

z osazeného vodoměru (bude buď na 

vodovodní přípojce odběrného místa, nebo 

na studni, která zásobuje nemovitost 

pitnou vodou), bude použit výpočet vody 

dle vyhlášky č. 428/2001 o vodovodech a 

kanalizacích pro veřejnou potřebu, a to 

příloha č. 12 této vyhlášky – Směrná čísla 

roční spotřeby vody. 

Stočné se vypočítává ze skutečných 

nákladů vzniklých za rok a vztahujících se 

k provozu kanalizačních stok a čistírny 

odpadních vod. Do této ceny se 

započítávají např. náklady na energii 

provozu ČOV a jednotlivých přečerpávacích 

stanic, dále provozní náklady (rozbor 

vzorků, chemie k udržení provozu, atd.), 

dále náklady personální a ze zákona zdroje 

na obnovu majetku. Pro první rok se tyto 

náklady odhadují a korekce se provede na 

základě skutečných nákladů, které se 

zároveň stávají zálohovou výší na příští rok. 

Pro rok 2022 byla cena stočného spočtena 

na 55,27 Kč/m3 bez DPH, resp. na 60,80 

Kč/m3 včetně DPH. 

 

Stočné na rok 2022, respektive skutečné 

náklady na vyčištění odpadních vod byly 

predikovány vcelku přesně. Vzhledem 

k předpokládanému růstu cen energie se 

cena stočného na rok 2023 bude muset 

upravit. Z 60,80 Kč za m3 v roce 2022 na 

63,56 Kč za m3 pro rok 2023, což je 

navýšení o cca 5%.  

V lednu bude dle stavu vodoměru k 31. 12. 

2022, nebo dle vyhlášky provedeno 

vyúčtování a vypočten doplatek/přeplatek 

pro obyvatele za rok 2022. 

Očekávaný finanční nárůst za elektrickou 

energii bychom chtěli řešit osázením 

fotovoltaických panelů na ČOV Zbečno.  

 

Vodovod Újezd: 

ČEZ konečně připojil tlakovou stanici (ATS) 

a bude se moci pokračovat směrem ke 

kolaudaci vodovodního řádu a osazení 

vodoměrů uživatelům. Vodoměry budou 

osazovány v lednu a únoru vždy po dohodě 

s majitelem nemovitosti. Občané budou 

včas vyzváni a termín osazení vodoměru do 

vodoměrné šachty s nimi bude 

konzultován. Po připojení a zaplombování 

vodoměru již bude možné započít 

s připojováním domácností k novému 

vodovodu. 
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POPLATKY 

Zvýšení místního poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

Vzhledem k trvalému růstu cen za komunální odpad je zapotřebí zvýšit i poplatek pro rok 

2023. Stávající vyhláška obce o místním poplatku platí od 1. 1. 2020.  

V roce 2022 získala obec na poplatcích za odpady částku ve výši 575 000 Kč, dále obdržela 
odměnu za třídění ve výši 225 000 Kč. Celkem jsou tedy příjmy za odpady 800 000 Kč.  
 
Obec naopak uhradila za tříděný odpad (papír, sklo a plast jak z domovních popelnic, tak i 
svozových nádob) částku ve výši 540 000 Kč a dále 810 000 Kč za komunální odpad (jak 
z domovních popelnic, tak z velkoobjemových kontejnerů). Celkem tedy zaplatila částku 
1 350 000 Kč. 
 
Obec tedy doplácí rozdíl 550 000 Kč. Vzhledem k avízovanému růstu cen pro rok 2023 je 
zapotřebí reagovat na zvýšení poplatku za vývoz odpadu tak, abychom udrželi doplatek obce 
v rozumné výši. 
 
V prosinci bylo zastupitelstvem schváleno zvýšení místního poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství. Nově bude výše poplatku 900 Kč (místo nynějších 750 Kč). Sleva 
pro děti do 18 let a pro osoby starší 60 let zůstává a je ve výši 300 Kč. Výše poplatku pro tyto 
skupiny je tedy 600 Kč (místo nynějších 500 Kč).

Poplatek za psy 

Místní poplatek za psy je ponechán ve výši roku 2022, důchodci opět mají slevu. 

První pes: 150 Kč, každý další pes: 200 Kč  

Pro důchodce: první pes: 30 Kč, každý další pes: 45 Kč

 

OTVÍRACÍ DOBY OÚ ZBEČNO 
PO: 8:00 - 12:00 12:30 - 17:00 
ST:  8:00 - 12:00 12:30 - 17:00 
Jiné dny po telefonické domluvě 

 

OTVÍRACÍ DOBA ČESKÉ POŠTY 
PO: 11:00 - 12:00   13:00 - 18:00 
ÚT:    8:00 - 12:00   13:00 - 15:00 
ST:  11:00 - 12:00   13:00 - 18:00 
ČT:    8:00 - 12:00   13:00 - 15:00 
PÁ:    8:00 - 12:00   13:00 - 15:00 

 

UPOZORNĚNÍ: Ve dnech 27. 12. až 30. 12. bude obecní úřad uzavřen. V tomto 
období nebude prováděn ani vývoz jímek ani velkoobjemových kontejnerů.
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NP KŘIVOKLÁTSKO 

V letošní jarní anketě, která zjišťovala smýšlení občanů o připravovaném NP Křivoklátsko, se 

vyslovilo 38 % plnoletých občanů obce. Z toho 51 % procent občanů bylo proti nebo spíše 

proti NP Křivoklátsko, dalších 33 % bylo pro nebo spíše pro NP Křivoklátsko. Zbytek občanů 

nebyl rozhodnut. Na základě této ankety se zastupitelstvo rozhodlo hájit hlas občanů proti 

NP Křivoklátsko. 

Na otevřený dopis starostů obcí Křivoklátska, kritizující vypsání záměru zřízení NP 

Křivoklátsko v době po volbách do obecních zastupitelstev, čímž se výrazně zkracuje doba 

možná k připomínkám k danému závěru (90 dní), odpověděl pan Jurečka, ministr práce a 

sociálních věcí, který je pověřen řízením Ministerstva životního prostředí. Podle jeho slov je 

vše dobře připraveno a nic se měnit nebude, protože vyhlášení NP má vláda v Programovém 

prohlášení.  

Starostové dotčených obcí se však rozhodli nerezignovat a pozvali na jednání, které proběhlo 

v úterý 22. 11. 2022, paní Ing. Krutákovou, poslankyni Parlamentu ČR a předsedkyni výboru 

pro životní prostředí. Před pozvanými senátory za Berounsko, Kladensko a Rakovnicko jí byly 

sděleny důvody, proč se starostové a občané dotčených obcí domnívají, že ochrana přírody 

na Křivoklátsku je dostatečná a není nutno ji měnit. Maximálně rozvíjet, ale ne formou 

vytvoření NP. Starostům bylo slíbeno, že 19. prosince proběhne na půdě Parlamentu kulatý 

stůl na toto téma za přítomnosti odborníků, poslanců a starostů. Dalším významným krokem 

je příslib pana senátora Oberfalzera (Berounsko) a senátora Trešla (Rakovnicko) veřejného 

slyšení v lednu v Senátu ČR. 

Obce se rozhodly ustavit začátkem prosince Svazek obcí Křivoklátska, jehož jedinou náplní 

bude ochrana přírody a krajiny Křivoklátska v rovnováze s trvale udržitelným rozvojem obcí. 

Zastupitelé pověřili starostu zastupováním obce ve Svazku i na zmíněných jednáních. 

 

Chcete v obci něco změnit? Máte nějaký nápad, který by pomohl rozvoji obce? Chcete se 

více zapojit do dění v obci? Přijďte mezi nás – zastupitele a my Vás rádi vyslechneme. 

Jakákoliv aktivita je vítaná. Dění v obci můžete ovlivnit i VY.

INFO SMS 
Chcete být informováni o dění v obci? O připravovaných akcích, postupu výstavby kanalizace… 
Zaregistrujte se na adrese zbecno.smsbrana.cz nebo pošlete SMS ve tvaru 
ZBECNOmezeraSKUPINA(napište Zbecno či Ujezd)mezeraJMÉNOmezeraPŘÍJMENÍ na tel. číslo 
736 339 339 nebo se přijďte zaregistrovat na OÚ. Info SMS je zdarma. 
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JAK SPRÁVNĚ TŘÍDIT ODPAD? 

Co patří do žluté popelnice na plasty? 

• Vhazujeme do nich sešlápnuté PET lahve od nápojů, sáčky, fólie, kelímky, obaly z plastu a 
polystyrenu. 

• Obaly, které jsou určeny do žlutých nádob, jsou označeny symbolem recyklačního trojúhelníku, 
zkratkou PET, LDPE , HDPE, PP, PS a číslicemi 1, 2, 4, 5 a 6. 

• Možná vás překvapí, že z lahví nemusíme strhávat etikety a není potřeba je vymývat, např. kelímky 
od jogurtů. Stačí, když je důkladně vyškrabete. To platí i pro obaly od kosmetických výrobků, např. 
od šamponů a krémů. 

• Do kontejnerů na plasty nepatří výrobky z PVC (např. novodurové trubky, linoleum), které je značeno 
číslicí 3 v symbolu recyklačního trojúhelníku. Dále nevhazujeme nádoby od různých barev, 
motorových olejů, chemikálií. 

 

Co patří do modré popelnice na papír? 

• Do nich vyhodíme noviny, časopisy, knihy, reklamní letáky, sešity a kancelářský papír, ale i různé 
papírové obaly (např. sáčky), lepenku a krabice. Ty zmáčkněte, ať se nevozí vzduch! Recyklace 
není zadarmo! 

• Obaly z papíru mají pod recyklačním trojúhelníkem zkratku PAP nebo číslice 20, 21 a 22. 

• Možná vás překvapí, že z časopisů a dokumentů nemusíme odstraňovat kancelářské svorky. Nevadí 
ani obálky s fóliovým okénkem. 

• Do nádob na papír nikdy nevhazujeme mastný či jinak znečištěný papír, papír voskový a uhlový. Do 
papíru nepatří také hygienické potřeby, papírové kapesníky a dětské pleny. 

 

Kam se sklem? 

• Čisté sklo bez kovových a plastových víček patří do bílých a zelených kontejnerů. 

• Kontejnery na sklo zůstanou na stávajících obecních sběrných místech. 

• Neplatí, že je lepší skleněné nádoby do kontejnerů prudce vhodit. Lidé na třídičkách pak mají větší 
práci s jejich dotříděním. 

• Sklo je označeno recyklačním trojúhelníkem a číslicemi 70,71 a 72, někdy i zkratkou GL. 

• Do kontejneru na sklo nepatří autoskla, porcelán a keramika, zrcadla a drátěná skla, nádoby od 
různých chemikálií. Tyto předměty bychom měli odvést do sběrného dvora. 

 

Kam s nápojovými obaly? 

• Mezi nápojové kartony patří obaly od džusů, mléka, rajského protlaku, hotových omáček či vína. 
Je třeba je vymýt a smáčknout.  

• Kontejnery na nápojové obaly zůstanou na stávajících obecních sběrných místech. 
 

Kam s kovovými odpady? 

• hliníkové obaly – nádoba na hliník je umístěna ve dvoře ZŠ Zbečno, děti mohou sběrem vyhrát 
exkurzi do třídírny.  

• ostatní kovový odpad - Kontejner na kovový odpad se nachází ve Zbečně za prodejnou COOP. 
 
Kam s bioodpadem? 

• Mezi bioodpad patří jednak rostlinné zbytky jídel z kuchyně (slupky, zbytky zeleniny a ovoce, kávová 
sedlina, čajové sáčky, zvadlé květiny, skořápky, zbytky jídel). 

• Mezi bioodpad patří i odpad ze zahrádek (tráva, seno, sláma, podrcené větve, kůra, piliny, listí, hnůj). 

• Bioodpady lze kompostovat doma na zahradě, jeho rozkladem získáte úrodný humus. 

• Kontejnery na bioodpad zůstanou na stávajících obecních sběrných místech. Další možností je 
odvést bioodpad vč. větví a listí ze stromů na bioskládku do Újezda n/Z (za skateovým hřištěm). 

 
Kam s rostlinnými oleji? 

• Rostlinné oleje (například z fritování) jsou cennou surovinou, o kterou je v současnosti velký zájem 
(v souvislosti s povinností přidávat biopaliva do pohonných hmot).  
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• Kontejnery na rostlinné oleje zůstanou na stávajících obecních sběrných místech, do kontejnerů je 
vhazujete pevně uzavřené v PET lahvích.  

• Rostlinné oleje nelijeme do kanalizace, sráží se na kanalizačních trubkách a ucpávají je, zatíží-li 
bychom zbytečně i čistírnu odpadních vod. 

 
Kam s objemným odpadem? 

• Mezi objemné odpady patří vyřazený nábytek, koberce, lina, zrcadla, ale také lyže či sáňky. Prostě 
věci, které se nevejdou do nádoby na směsný odpad a nepatří mezi jiný druh odpadu (elektroodpad). 

• Obec jej sváží pomocí velkých kontejnerů v předem uvedených termínech. Nevhazujte jej do 
kontejnerů na komunální odpad, zabírá místo ostatním. 

• V případě potřeby (např. likvidace pozůstalosti) je možné si kontejner za drobnou úplatu od obce 
zajistit. 

• Objemné odpady se nesmí dávat vedle kontejnerů na ulici. Kdo je takto odloží, vystavuje se možné 
pokutě. 

 
Kam s nebezpečným odpadem? 

• Mezi nebezpečné odpady patří zbytky barev, ředitel, lepidel, fotochemikálie, nepoužité léky, baterie, 
akumulátory atd. Na většině výrobků (nebo na jejich obalech) je v současné době uvedeno, jakým 
způsobem s ním má být nakládáno poté, co se stane odpadem.  

• Tyto odpady se sváží prostřednictvím mobilního sběru, který je v naší obci zajištěn dvakrát do 
roka.  
 

Kam s nepoužitými léky? 

• Nepoužité léky je třeba odevzdat v lékárně. Nepatří do směsného odpadu, je nutno je likvidovat ve 
spalovnách nebezpečného odpadu. Velké problémy působí léky v odpadních vodách, neboť čistírny 
odpadních vod nejsou některé látky schopny zachytit a tak ovlivňují např. chování ryb.  

 
Kam s pneumatikami? 

• Pneumatiky nejsou komunálním odpadem, a tak se obce nemusejí starat o jejich likvidaci.  

• Pneumatiky je možné zdarma vrátit tam, kde jste si ji koupili nebo na místo, které prodejce označí 
jako místo zpětného odběru. Seznam míst naleznete například na webu MŽP. 

 

Kam se stavební sutí? 

• Stavební odpady nejsou komunálním odpadem, a tak se obce nemusejí starat o jejich likvidaci. Za 
jejich likvidaci si zodpovídá občan sám a musí si ji uhradit z vlastní peněženky. Stavební odpady je 
dobré řádně roztřídit na jednotlivé druhy. Díky tomu snížíte poplatky za jejich likvidaci.  

• V případě potřeby je možné si kontejner za drobnou úplatu od obce zajistit. 
 
Kam s elektroodpadem? 

• Pro elektroodpad platí tzv. povinnost zpětného odběru. Tuto povinnost zajišťuje několik 
společností. Na webu jednotlivých společností lze najít seznam odběrných míst, často si lze zdarma 
objednat i odvoz.  

• Obec zajišťuje sběr elektroodpadu prostřednictvím dobrovolných hasičů a místo uložení 
elektroodpadu je u obecní stodoly ve Zbečně (za COOPem).  

 

Aplikace V OBRAZE 
 

Chcete mít přímo v mobilu novinky z naší obce? Jednoduše pomocí naší 
mobilní aplikace V OBRAZE. Aplikace přenáší novinky z webových stránek 
obce. 
Jaké informace v aplikaci najdete?  
● nejaktuálnější zprávy ● pozvánky na akce ● fotografie z dění obce● dokumenty 
zveřejněné na úřední desce ● formuláře, například hlášení závad

 

https://www.mzp.cz/cz/odber_pneu
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ZŠ ZBEČNO V NOVÉM ŠKOLNÍM ROCE 
Datum 1. září bývá důležitým dnem 
zejména pro děti, které se chystají prvně 
usednout do školních lavic. A letos jich 
usedlo rovnou 12! Bylo proto rozhodnuto, 
že ve škole vzniknou již 3 kmenové třídy. 
První třída je třída plná jen prvňáčků, 
druhou třídu tvoří druháci a čtvrťáci a třetí 
třídu třeťáci společně s páťáky. Rozdělení je 
velmi přínosné zejména pro prvňáčky, kteří 
se tak učí samostatně a nejsou spojení 
s jinými ročníky. Celkem školu navštěvuje 
již 32 dětí. 
 
V září se naše škola zapojila do projektu 
UKLIĎME ČESKO. Děti vyfasovaly rukavice a 
igelitové pytle a velmi pečlivě vyčistily okolí 
školy, Uličky a regulaci. Protože jednotlivé 
skupinky mezi sebou spontánně soutěžily, 
která nasbírá více, jen málokterý odpadek 
jim unikl. A jak to dopadlo? Na krátké trase 
bylo nasbíráno 8 pytlů odpadků, což nás 
všechny velice překvapilo. 

 
 
Koncem září jsme s žáky podnikli výlet na 
Písky, kde byli pozvaní na projektový den 
pořádaný lesnickou školou. Místní studenti 
nám dělali průvodce a my se seznámili 
s prací lesníků, kynologů, veterinářů a 
truhlářů. Ti měli u dětí největší úspěch, 
protože je zapojili do práce a společně 

s nimi vyrobili v truhlářské dílně několik 
budek pro ptáky, které jsme si mohli vzít 
s sebou do školy. 

 
 
V říjnu a listopadu děti čekaly lekce plavání 
v rekonstruovaném rakovnickém bazénu. 
Kromě pilování plaveckých stylů 
v bazénech mohly užívat i vířivek a divokou 
řeku, což u nich mělo velký ohlas. A vedle 
lekcí plavání začalo i tvoření na vánoční 
jarmark. Protože tvoření nešlo z počátku 
úplně podle plánů, připojili se i rodiče a 
další dobrovolníci a nakonec byl vánoční 
jarmark plný krásných věcí. Moc děkujeme 
všem, kteří se do tvoření zapojili, a také 
těm, kteří se přišli podívat a nějaký výrobek 
si odnesli. Výtěžek z prodeje bude použit na 
školní výlet. 
 
Začátek adventu jsme první adventní 
sobotu přivítali vystoupením u rozsvěcení 
vánočního stromu ve Zbečně a následující 
víkend jsme vystoupili i na adventních 
trzích na Křivoklátě.  
 
 
Přejeme všem krásné Vánoce a v novém 
roce mnoho důvodů ke spokojenosti a 
úsměvu. 
 

Kolektiv ZŠ Zbečno 
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OKÉNKO NAŠÍ MATEŘSKÉ ŠKOLY 

V září 2022 jsme se stali Mateřskou školou 
a spojili jsme se se ZŠ Zbečno. 

Většina dětí už v předchozím roce do 
původní DS chodila, takže začátek nového 
školního roku pro ně nebyl žádnou 
novinkou. 

Během září jsme se seznamovali s nově 
příchozími dětmi, s pravidly ve školce a s 
tím, jaké dobrodružství nás v dalších 
měsících čeká.  

Se začátkem podzimu nám počasí přálo, 
takže jsme mohli podnikat výlety do 
přírody. Navštívili jsme lesy v okolí naší 
školky a také jsme vyrazili na poznávací 
stezku Brdatka na Křivoklátě.  

V říjnu jsme také zahájili plavecký kurz v 
Rakovníku. 

Na konci měsíce jsme se jeli podívat též na 
Křivoklát a to do Informačního střediska 
Lesů ČR, kde jsme mohli zhlédnout krásnou 
expozici s názvem „Les kolem nás“. Úžasný 
zážitek jak pro děti tak i pro nás, paní 
učitelky. 

První listopadový den se nesl v duchu 
Halloweenu. V Muzeu Českého krasu v 
Berouně jsme plnili strašidelné úkoly a 
potkali se s nadpřirozenými bytostmi. 

Na svátek Svatého Martina jsme se pečlivě 
připravovali a napekli jsme s dětmi 
svatomartinské rohlíčky. V podvečer 
tohoto svátku byla naše školka pomyslnou 
startovní čárou k Svatomartinskému 
průvodu.  

A než začal adventní čas, dostali jsme úkol 
od pana Krakonoše, postarat se o zamykání 

lesa, aby se mohla příroda uložit k zimnímu 
spánku. V okolí školky nás čekala stezka s 
úkoly. Na konci cesty jsme našli starý 
vykotlaný pařez, do kterého pasoval náš 
klíč k lesu. Tímto jsme tedy úkol splnili a 
odměnou pro nás bylo nalezení pokladu.  

První adventní neděli jsme přispěli svou 
troškou do mlýna a s naším vystoupením 
jsme pomohli navodit vánoční atmosféru 
při rozsvícení vánočního stromečku v 
Újezdě. 

 

Jako do všech škol a školek, i k nám zavítala 
vzácná návštěva, a to Mikuláš, anděl a čert. 
Děti od Mikuláše a anděla dostaly balíčky 
plné dobrot. Čertovi se u nás sice zalíbilo, 
ale naštěstí si neměl koho odnést, tak si jen 
s malými hříšníky podal ruku a zase se 
odporoučel zpátky do pekla.  

A jelikož Vánoce klepou na dveře, přípravy 
jsou u nás ve školce v plném proudu. 
Pečeme s dětmi cukroví, posloucháme 
koledy a důkladně se připravujeme na 
vystoupení na vánoční besídce.  

Všem přejeme klidné prožití vánočních 
svátků a do nového roku pevné zdraví a 
životní pohodu. 

Michaela Nejedlá, učitelka 
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SPOLEK KLÍČAVA 

Ani na podzim nespí spolek Klíčava, který se 

v posledních letech zaměřuje především na 

akce pro děti.  

V listopadu jsme si již podruhé připomněli 

svátek sv. Martina, jehož oslava do Zbečna 

více než patří, jelikož místní kostel je 

zasvěcen právě tomuto patronovi. Díky 

spolupráci s panem farářem se nám 

podařilo domluvit nový prostor pro část 

akce. Návštěvníci se tak mohli po dlouhé 

době podívat na farní zahradu a ohřát se i 

uvnitř samotné fary.  

Svatého Martina jsme si nejdříve užili v 

lampionovém průvodu z Újezda, kdy celý 

průvod vedl právě Martin v červeném plášti 

na svém koni. Sníh nám sice nepřinesl, ale 

mnoho dětí i tak potěšil. Před zbečenským 

kostelem požehnal pan farář světýlkům a 

návštěvníci se pak přesunuli do kostela, 

odkud se linula varhanní hudba v podání 

samotného pana faráře. Po prohlídce 

kostela se všichni přemístili na vedlejší farní 

zahradu, kde už čekal svařák a čaj a spousta 

výborných svatomartinských rohlíčků, 

perníčků, koblížků a dalších dobrot, které 

napekli dobrovolníci. Děti si mohly splnit 

různé úkoly a bojovku a poslechnout si 

legendu o sv. Martinovi. Celou akci 

zakončilo vystoupení taneční skupiny 

Sharie Bellydance, kdy potemnělou 

zahradu prozářily břišní tanečnice s ohněm. 

V prosinci nás čekalo tradiční setkání s 

Mikulášem a čerty na Hamousově statku. 

Děti plnily pekelné úkoly a Mikuláš s anděly 

je za to bohatě odměnili. 

 

Až do 22. prosince můžete navštívit výstavu 

betlémů v budově obecního úřadu. Je pro 

vás připraveno několik desítek krásných 

betlémů z různých materiálů. 

A v novém roce? Zapište si do diářů velké 

masopustní veselí 4. února. Tentokrát 

povede trasa z kopce, jak jsme vloni slíbili. 

Začátek na Sýkořici, konec ve Zbečně. 

Těšte se, bude to sranda! 

Spolek Klíčava děkuje všem svým členům 

a dobrovolníkům za spolupráci. Přejeme 

poklidné vánoční svátky a těšíme se na vás 

v novém roce! 

Jana Kreuzmanová, předsedkyně spolku 

Klíčava 
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ADVENTNÍ ZAMYŠLENÍ

Prožíváme advent, blíží se nám Vánoce. 

Advent je dobou očekávání něčeho 

velikého. Je třeba se na to připravit. Jak se 

připravujeme na Vánoce?  Máme různá 

očekávání, jaké dárky najdeme pod 

stromečkem. Ale nemá to být jen 

očekávání. Připomínáme si narození Ježíše 

Krista. Uvědomujeme si Boží štědrost. I 

proto máme Štědrý den. Ale štědrost se nás 

netýká jen v pasivním smyslu, ale měla by 

se nás týkat i v smyslu aktivním.  

Také můžeme rozdávat sami sebe. I o to se 

snad většina lidí snaží. Snažíme se chovat 

aspoň ten den dobře k druhým, 

nevyvolávat hádky a tak podobně. Někdy 

nám to vydrží i celý Boží hod vánoční a na 

sv. Štěpána, navštěvujeme příbuzné a 

známé a snažíme se jim udělat radost. Ale 

zkoušejme to rozdávání se – rozdávání 

toho dobrého, co je v nás – tak nějak 

protáhnout i do všedních dní života. Někdy 

stačí drobnost, úsměv, vlídné slovo, nedat 

najevo, že je mi ten člověk příliš 

nesympatický a tak podobně. Nenechme se 

znechutit sami sebou, když se nám to 

někdy nepodaří a zkoušejme v tom 

pokračovat.  

Snažme se podporovat to dobré, s čím se 

setkáváme. To se týká také našich 

rozhovorů. Když jsem chodil po 

nemocnicích jako kaplan, bylo důležité lidi 

povzbuzovat, i když třeba jejich stav nebyl 

nějak úžasný. Byly i situace, kdy jsme se 

zasmáli, kdy byla snaha brát věci 

s nadhledem, mnohdy jsem odcházel já 

duchovně obdarovaný, povzbuzený. A ono 

to neplatí jen pro některá místa 

(nemocnice) nebo některá období 

(Vánoce). Zkoušejme pokračovat 

v rozdávání radosti, nejen té vánoční.  

Přeji nám všem, ať jsou nejen Vánoce, ale i 

příští rok plné pokoje a radosti. A jako se 

snažíme vnímat nehmotné dary, které 

dostáváme (jako děti především lásku 

našich rodičů a jejich starostlivost), snažme 

se mít i my účast na onom rozdávání 

pokoje. 

Požehnané Vánoce a celý nový rok. 

P. Jaroslav Miškovský, administrátor 

zbečenské farnosti  

Vánoční mše svaté  

24. 12. od 16 hodin v Bratronicích,  

24. 12. ve 24:00 na Křivoklátě, 

25. 12. v 9 hodin ve Zbečně.  

Na Štědrý den od 15 do 16 hodin se ve 

Zbečně otevře kostel. Bude zde vystaven 

betlém a budete si moci připálit svoji 

donesenou svíci Betlémským světlem, 

dopraveným z města Betléma skauty.                  

Od 17 hod. pak na Újezdě proběhne 

tradiční zpívání koled u stromečku.

 
Toto číslo připravili: Jiří Těhan, Renáta Embertová. Foto: Lenka Danišovičová Leskovjanová a autoři článků. 


